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GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTET 05.11.14 
 
 
Saksbehandler:  Gunn Marit Andersen  Opsal  Arkiv: 033   
Arkivsaksnr.: 14/966   
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
96/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
Rådmannens innstilling: 
Protokollen fra møtet 05.11.14 godkjennes. 
 
 
Saksutredning: 
Protokollen fra møtet legges fram for godkjenning. 
 
 
Vedlegg: 
Protokollen 
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BUDSJETT OG ØKONOMIPLAN  2015 - 2018 
 
 
Saksbehandler:  Rune Stifjell Arkiv: 150   
Arkivsaksnr.: 14/895   
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
175/14 Formannskapet 19.11.2014 
97/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
Rådmannens innstilling: 
Formannskapet innstiller at kommunestyret gjør slikt vedtak for årsbudsjett 2015 og økonomiplan for 
2015 - 2018: 
 

1. Drift 
1.1 Skattøret for 2015 fastsettes til høyeste lovlige sats i henhold til Stortingets vedtak.   

 
1.2 Eiendomsskatten skrives ut med 7 promille for alle eiendomstyper. 

 
1.3 Økonomiplanens første år gjelder som årsbudsjett for 2015. 

 
1.4 Årsbudsjett/økonomiplan vedtas i henhold til budsjettskjema 1A og 1B, men med følgende endring: 

 
        2015  2016/18 
Vannareid skole legges ikke ned   + 2300  + 5500 
Ramme til skole       -  450 
Ramme til HS       -  450 
Ramme til mindre vedlikehold off. bygg  - 600  -  600 
(gjelder bare 2015 og 2016) 
Voksenopplæring     + 200   
K-faktor       + 450   
Spes.ped      + 150  +  300 
- Ekstrahjelp      - 100  - 100 
- Redusert overtid unntatt liv og helse       
 (pasientrettet)    - 700  - 700 
- Asfalt kommunale veger (finanseffekt)  - 50       -  50   
- Felles enhetsleder for skolene 
Med økonomi og personalansvar   -  325  -  650 
En enhetsleder for Gamnes, Stakkvik og Hansnes  
med økonomi og personal ansvar   - 250  -  500 
Rammen i HS reduseres .  Det må være nok med 1 
Årsverk for helse-og sosialsjef. 
En tenker på at adm ressurs kan benyttes til  
faglige gjøremål.  For øvrig må etaten selv se  
hvor det kan innspares        - 500          -  1000 
Rammen til adm; 
Serviceavd, plan og utvikling, bygg og anlegg, 
Personal og økonomi reduseres. 
En må vurdere sammenslåing av enheter/staber 
For å spare lederstillinger for frigjøring til andre  
oppgaver, 
Vi ber rådmannen finne hvor det kan spares  
med fokus på ledere.     - 600  - 1300   
Dispfond      - 525  - 525 
 

1.5 Kommunale avgifter og gebyrer vedtas i henhold til vedlegg 2.  
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1.6 Videre fordeling av driftsbudsjettet fra rammenivå delegeres til rådmannen. 

 
1.7 Rådmannen får fullmakt til å gjennomføre de personalmessige konsekvenser av kommunestyrets 

budsjettvedtak  
 

1.8 Kommunestyret gir rådmannen fullmakt til å ta opp kassakreditt på inntil 20 millioner i 2015. 

 
1.9 Mål for tjenestene vedtas i tråd med vedlegg 1. 

 
 

2. Investering/finansiering  
 
2.1 Investeringer med tilhørende finansiering vedtas i henhold til budsjettskjema 2A og 2B 

 
2.2 Rådmannen er i finansreglementet gitt fullmakter vedr låneopptak og gjeldsforvaltning. Rådmannen 

gis fullmakt til å inngå avtaler i tråd med forutsetningene i budsjett og økonomiplan.  

 
2.3 Ingen investeringer skal igangsettes før lånetilsagn, eventuelt tilsagn om investeringstilskudd eller 

andre finansieringsforutsetninger er på plass. 
 

3. Bevilgningene gis som netto rammer. Rådmannen gis myndighet til å foreta 
budsjettreguleringer i skjema 1B som er i tråd med nettorammene. Rådmannen kan 
videredelegere denne myndigheten til etatssjef/enhetsleder innenfor deres 
ansvarsområde. 

 

Rådmannen skal avlegge økonomirapport for drift og investering til kommunestyret to 
ganger i løpet av året, etter utløpet av tertial 1 og 2.  

 

4. Følgende planarbeid prioriteres i 2015:  

o Kommuneplanens samfunnsdel. 

o Strategisk næringsplan. 

o Reguleringsplan for Vannavalen industriområde. 

o Reguleringsplan for utvidelse av Hansnes industriområde. 

o Reguleringsplan for utvidelse av Kvalsberget steinuttak/industriområde 

o Interkommunal kystsoneplan. 

o Planstrategi 2015 – 2019 

 

5. Ordførergodtgjørelsen for 2015 økes med 5 % i forhold til 2014.  

6. Varaordførergodtgjørelsen fastsettes til 6 % av ordførergodtgjørelsen.  I tillegg får 
varaordføreren ordinær møtegodtgjørelse. 

7. Møtegodtgjørelsene for øvrige folkevalgte beregnes med samme prosentsatser (av 
ordførergodtgjørelsen) som tidligere. 

8. Tilskudd til Kirkelig Fellesråd, inkl kommunal tjenesteyting i 2015 økes med 2 %. 

9. Bygdesentralen Vannøy tildeles et driftstilskudd på kr 25.000,- i 2015.  I tillegg 
yter kommunen bidrag i form av kontorlokaler, strøm og lignende. 
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10.  Det bevilges inntil kr 5.000,- til hvert utviklingslag som betales ut etter fremlegg 
av årsmelding og regnskap for 2014. 

11. Kommunestyret ber rådmannen foreta en gjennomgang av alle bygg, anlegg og 
eiendommer for å se på muligheter for arealeffektivisering og evt. 
utleie/salg/avhending. Formannskapet får fullmakt til å godkjenne oppstart av 
salgsprosesser. 

12. Rådmann og ordfører får fullmakt til å utarbeide møteplan for 2015. 

 

Administrasjon får i oppdrag å finne ut hvilken oppgaver kommunen gjør som ikke er 
lovpålagt. 
Oversikten må legges frem i god tid før kommunestyret 17/12-14. 
 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 19.11.2014 sak 175/14 
 
Behandling: 
 
Forslag fra AP, SP og SV v/Freddy Mikkelsen: 
       2015  2016/18 
Vannareid skole legges ikke ned   + 2300  + 5500 
Ramme til skole       -  450 
Ramme til HS        -  450 
Ramme til mindre vedlikehold off. bygg  - 600  -  600 
(gjelder bare 2015 0g 2016) 
Volsenopplæring      + 200   
K-faktor       + 450  +  500 
Spes.ped       + 150  +  300 
- Ekstrahjelp      - 100  - 100 
- Redusert overtid unntatt liv og helse   
(pasientrettet)      - 700  - 700 
- Asfalt kommunale veger (finanseffekt)  - 50       -  50   
- Felles enhetsleder for skolene 
Med økonomi og personalansvar   -  325  -  650 
En enhetsleder for Gamnes, Stakkvik og Hansnes  
med økonomi og personal ansvar   - 250  -  500 
Rammen i HS reduseres .  Det må være nok med 1 
Årsverk for helse-og sosialsjef. 
En tenker på at adm ressurs kan benyttes til  
faglige gjøremål.  For øvrig må etaten selv se  
hvor det kan innspares    - 500  -  1000 
Rammen til adm; 
Serviceavd, plan og utvikling, bygg og anlegg, 
Personal og økonomi reduseres. 
En må vurdere sammenslåing av enheter/staber 
For å spare lederstillinger for frigjøring til andre  
oppgaver, 
Vi ber rådmannen finne hvor det kan spares inn  
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med fokus op ledere.               - 600  - 1300   
Dispfond      - 525  - 525 
 
Votering: 
Først ble det votert over forslag for å oppnå balanse mellom inntekter og utgifter i 
driftsbudsjettet 2015 – 2018.   
Det innkomne forslaget ble satt opp mot rådmannens innstilling.  Det innkomne forslaget fra 
AP, SV, SP fikk 4 stemmer og ble vedtatt. 
 
Forslag fra ordfører: 
Administrasjon får i oppdrag å finne ut hvilken oppgaver kommunen gjør som ikke er 
lovpålagt. 
Oversikten må legges frem i god tid før kommunestyret 17/12-14. 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
Pkt. 12: 
Rådmann og ordfører får fullmakt til å utarbeide møteplan for 2015. 
Enstemmig vedtatt. 
 
Protokolltilførsel: 
AP, SV og SP vurderer å gå tilbake til etatsledermodell.  I tillegg vurderer AP,SV og SP å gå  
bort fra rammebudsjettering.. 
Vedtak: 
 
 
Saksutredning: 
 
BØP-dokumentet følger som vedlegg 
 
 
Vedlegg: 2 BØP-dokument: Rådmannens forslag, hoveddokument og vedlegg 
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KOMPETANSEPLAN 
 
 
Saksbehandler:  Alf Lorentsen Arkiv: 430   
Arkivsaksnr.: 14/287   
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
/ Arbeidsmiljøutvalget 08.04.2014 
6/14 Arbeidsmiljøutvalget 20.10.2014 
3/14 Administrasjonsutvalget 19.11.2014 
4/14 Administrasjonsutvalget 10.12.2014 
98/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
Rådmannens innstilling: 
Karlsøy kommune vedtar framlagt utkast til ny kompetanseplan. 
 
 
 
 
 
Behandling/vedtak i Administrasjonsutvalget den 19.11.2014 sak 3/14 
 
Behandling: 
Saka utsettes. 
 
 
Vedtak: 
Saka utsettes. 
 
 
 
Behandling/vedtak i Administrasjonsutvalget den 10.12.2014 sak 4/14 
 
Behandling: 
Enstemmig som innstillingen. 
 
 
Vedtak: 
Karlsøy kommune vedtar framlagt utkast til ny kompetanseplan. 
 
 
 
 
 
Saksutredning: 
Administrasjonen har utarbeidet utkast til ny kompetanseplan for Karlsøy kommune. Utkastet 
har vært behandlet på ledermøter, i møter med organisasjonene og det har vært sendt på 
høring til alle tjenesteenheter og organisasjonene.  
Utkastet er behandlet og vedtatt i arbeidsmiljøutvalget (AMU). 
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For at kommunen framover skal være i stand til å tilby kvalitetsmessig gode tjenester er det 
nødvendig å ha et bevisst og strategisk forhold til utvikling av kompetanse. Denne planen 
redegjør for hvordan kommunen strategisk skal utvikle kompetanse, og sikre at kommunen 
har riktig kompetanse i forhold til de oppgaver som skal løses. Planen viser også hvilke tiltak 
som skal prioriteres innenfor de ulike tjenester. Planen sikrer et mer langsiktig perspektiv på 
kompetanseutvikling. Det er et ansvar for den enkelte leder å sikre at tjenesten til enhver tid 
har riktig kompetanse, men også et ansvar for den enkelte ansatte å sørge for at kompetansen 
utvikles i samsvar med kravene for stillingen. 
Nye lovkrav og endret oppgavefordeling mellom stat og kommune tilsier at det er økende 
behov for at kommunen må tilegne seg ny kompetanse. 
 
Finansiering: 
Staten har etablert en rekke tilskuddsordninger som kommunene kan søke på. For mange av 
disse tilskuddene er det krav om at det kommunale tiltaket må være forankret i en 
kompetanseplan. Den kommunale andelen til finansiering av kompetanseutvikling må dekkes 
innenfor budsjett til hvert enkelt ansvarsområde. Innenfor de store utøvende tjenestene vil det 
ofte være utgifter til vikar som er den største kostnaden.  I noen tilfeller er vikar ikke absolutt 
nødvendig, men ofte må vikar inn og overta oppgaver til den som er på opplæring.  
 
Bruk og evaluering av planen: 
Planen skal brukes aktivt av de komunale tjenestene. Den skal gjøres kjent for alle ansatte og 
vil bli lagt inn i kommunens nye styringssystem. Planen skal evalueres årlig og justeres etter 
foretatt evaluering. 
 
 
 
 
 
Vedlegg: 

• Utkast til ny kompetanseplan for Karlsøy kommune. 
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RETNINGSLINJER FOR MARKERINGER OG TILDELINGER AV GAVER TIL 
ANSATTE I KARLSØY KOMMUNE 
 
 
Saksbehandler:  May-Jorunn Corneliussen Arkiv: 455   
Arkivsaksnr.: 13/1004   
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
14/13 Arbeidsmiljøutvalget 17.12.2013 
190/14 Formannskapet 10.12.2014 
5/14 Administrasjonsutvalget 10.12.2014 
99/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
Rådmannens innstilling: 
Kommunestyret vedtar nye retningslinjer for markeringer og tildelinger av gaver til 
ansatte i Karlsøy kommune som fremlagt. 
 
 
 
Behandling/vedtak i Arbeidsmiljøutvalget den 17.12.2013 sak 14/13 
 
Behandling: 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
Vedtak: 
AMU tar retningslinjene til orientering. 
 
 
 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 10.12.2014 sak 190/14 
 
Behandling: 
Saken er med en feil lagt fram for formannskapet, og ble flyttet over til 
administrasjonsutvalget samme dag. 
 
 
Vedtak: 
Saken utgår her. Oversendes administrasjonsutvalget. 
 
 
 
 
 
 
Behandling/vedtak i Administrasjonsutvalget den 10.12.2014 sak 5/14 
 
Behandling: 
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Enstemmig som innstillingen. 
 
 
Vedtak: 
Retningslinjer for markeringer og tildelinger av gaver til ansatte i Karlsøy kommune 
vedtas som fremlagt. 
 
 
 
Saksutredning: 
Tidligere retningslinjer, sist vedtatt av kommunestyret 24.02.2010, hadde behov for revidering 
etter vedtak om nye skatteregler. 
 
Forslag til nye retningslinjer har vært behandlet og vedtatt i AMU 17.12.13 sak 14/3, og i 
administrasjonsutvalget 10.12.14 sak 5/14. 
 
Bakgrunn: 
Jubileums- eller oppmerksomhetsgave fra arbeidsgiver regnes ikke som skattepliktig inntekt 
når gaven består av annet enn pengebeløp. 
 
Tidligere ordning innebar utdeling av gavesjekk, og vil i så måte være skattepliktig inntekt for 
mottaker.  
 
 
Vedlegg: 
Forslag til nye retningslinjer. 
Reglement for påskjønnelse til kommunalt ansatte, vedtatt av kommunestyret 24.02.10. 
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ANKE PÅ VEDTAK, BYGGE- OG DELEFORBUD LOKALITET MJØNES, - 
LOVLIGHETSKONTROLL 
 
 
Saksbehandler:  May-Jorunn Corneliussen Arkiv: U43   
Arkivsaksnr.: 14/599   
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
167/14 Formannskapet 15.10.2014 
89/14 Kommunestyret 05.11.2014 
100/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
Rådmannens innstilling: 
Lovlighetsklage av 05.11.14 avvises. 
 
Kommunestyret tar klagen fra Lerøy Aurora til følge, og opphever sitt vedtak i sak 
80/14 angående bygge- og deleforbud på lokalitet A9, Mjønes. 
 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 15.10.2014 sak 167/14 
 
Behandling: 
Innstillingen enstemmig vedtatt. 
 
 
Vedtak: 
Formannskapet viser til kommunestyrets vedtak i sak 80/14, punkt 2, i møte 01.10.14: 

Det settes bygge- og deleforbud på A9 Mjønes, jfr. plan- og bygningslovens § 13. 
En må avvente vurdering om fiskefelt, gytefelt, korallrev osv, før en kan vurdere 
åpning av arealet til oppdrettsformål. 

 
 
 
 
 
Behandling/vedtak i Kommunestyret den 05.11.2014 sak 89/14 
 
Behandling: 
Freddy Mikkelsen framsatte følgende vedtak: 
Vedtaket er ikke et enkeltvedtak, men gjelder alle som måtte ønske å ta området i bruk (har 
forskrifts form).  I tillegg er det et vedtak ”om kommuneplan” som ikke kan påklages. 
 
Frank Pettersen framsatte følgende forslag : 
Kommunestyret tar klagen fra Lerøy Aurora til følge, og opphever sitt vedtak i sak 80/14 
angående bygge- og deleforbud på lokalitet A9, Mjønes. 
Frank Pettersens forslag vedtatt med 8 mot7 stemmer avgitt for Mikkelsens forslag. 
Freddy Mikkelsen framsatte følgende forslag: 
Det vises til vedtak i denne sak av 05.11.14. 
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Kommunestyret ber om at denne saken ikke effektueres før lovlighetsklagen av 05.11.14 er 
behandlet, jfr. Kommunelovens § 59.3. 
Vedtatt mot 6 stemmer. 
 
Vedtak: 
Kommunestyret tar klagen fra Lerøy Aurora til følge, og opphever sitt vedtak i sak 
80/14 angående bygge- og deleforbud på lokalitet A9, Mjønes. 
Kommunestyret ber om at denne saken ikke effektueres før lovlighetsklagen av 05.11.14 
er behandlet, jfr. Kommunelovens § 59.3. 
 
 
 
 
 
Saksutredning til kommunestyremøte 17.12.14: 
Vedtaket om å ta klage fra Lerøy Aurora til følge ble lovlighetsklaget av 4 av 
kommunestyremedlemmene, og lovlighetsklagen legges herved fram til kommunestyret for 
behandling. 
 
Begrunnelsen for lovlighetsklagen var at saken ikke skulle behandles som enkeltvedtak fordi 
dette gjelder del av kommuneplanen. I dette ligger at Lerøy Aurora ikke hadde klageadgang i 
forhold til vedtaket om å innføre bygge- og deleforbud på oppdrettslokalitet Mjønes.  
 
Vi ønsket å innhente juridisk vurdering av saken, og sendte derfor følgende to spørsmål til 
jurist hos Fylkesmannen sammen med informasjon om saken: 
 
1.  Er vedtaket om bygge- og deleforbud på en navngitt lokalitet i kommuneplanen et enkeltvedtak som 
kan påklages?  
 
2. Kan man innføre bygge- og deleforbud på en lokalitet som nylig er vedtatt og juridisk bindende i 
planen? 
 
Her er svaret vi fikk: 
 

1. Vedtaket er helt åpenbart et enkeltvedtak som kan påklages. At forbudet er lagt inn for å 

hindre etableringer det er hjemmel for i kommuneplanens arealdel, har ingen betydning. Jeg 

forutsetter at jeg har oppfattet faktum og mindretallets argumentasjon riktig.  

 

2. Pbl § 13-1 har følgende ordlyd:   

Finner kommunen eller vedkommende myndighet at et område bør undergis ny 
planlegging, kan den bestemme at oppretting og endring av eiendom eller tiltak etter § 1-6 
og andre tiltak som kan vanskeliggjøre planarbeidet, ikke kan settes i gang før 
planspørsmålet er endelig avgjort. 

 
Grunnvilkåret for forbud mot tiltak er at kommunen har reelle planer om å 
revidere eksisterende plan eller vedta nye planer for området. Dette kan iflg 
Innjord   
«være begrunnet i at det etter kommunens skjønn er behov for å utarbeide en ny eller endret 

arealplan for området. Dette kan skyldes at gjeldende arealplaner er gamle og lite 

oppdaterte, at kommunen ønsker å få på plass en mer detaljert regulering før området åpnes 

for utbygging, eller at kommunen rett og slett har endret syn på hva området bør nyttes til…. 
 

http://abo.rettsdata.no/browse.aspx?sDest=gL20080627z2D71z2EzA71z2D6
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Det er ikke noe vilkår at planarbeid er igangsatt på det tidspunktet forbudet vedtas; det er 

tilstrekkelig at kommunen ser behov for å gjennomføre en fornyet planmessig vurdering før 

det gis tillatelse til å iverksette nye tiltak, jf. Rt. 1977 s. 1069 (Karmøy). Ofte vil behovet bli 

aktualisert ved at det mottas en konkret byggesøknad.» 

 

Slik jeg tolker det kan forbudet dermed være begrunnet i at kommunen ønsker en annen 
arealbruk for området, men det må foreligge reelle planer om revisjon av KPA 
(kommuneplanens arealdel) eller utarbeidelse av ny plan for området.  
 

Svar på spørsmål 2 viser at vedtaket om bygge- og deleforbud er ugyldig fordi lokalitet 
Mjønes er vedtatt i en juridisk bindende plan. Bygge- og deleforbud iht. pbl. § 13-1 benyttes 
mens man planlegger eller der man er inne i en rullering av gammel plan. Da Lerøy Aurora 
søkte på denne lokaliteten var den nylig vedtatt i en ny arealplan. 
 
Svar på spørsmål 1 er fullt ut avklarende. 
 
Det anbefales derfor at kommunestyret avviser mindretallets lovlighetsanke og opprettholder 
kommunestyrets vedtak om å ta anken fra Lerøy Aurora til følge. 
 
 
Bakgrunn – Saksutredning til kommunestyret 05.11.14: 
Kommunestyret har i sak 80/14 i møte 01.10.14 vedtatt bygge- og deleforbud på 
oppdrettslokalitet A9 Mjønes, øst for Helgøya. Lokaliteten ble godkjent i kommuneplanens 
arealdel, og dermed vedtatt av kommunestyret i møtet 13.11.13. 
Vedtaket i sak 80/14 er gjentatt i formannskapets vedtak i sak 167/14, i møte 15.10.14, da 
Lerøy Auroras søknad på denne lokaliteten var lagt fram til høringsuttalelse. 
 
Lerøy Aurora AS påklaget kommunestyrevedtaket. Det framkommer av klagen at de mener 
kommunestyret har fattet et ulovlig vedtak i saken, og de ber kommunestyret oppheve sitt 
vedtak. 
 
Deres argumenter er først og fremst at begrunnelsen for vedtaket, "En må avvente vurdering 

om fiskefelt, gytefelt korallrev osv. før en kan åpne arealet til oppdrettsformål", ikke er basert  
på reguleringsmessige hensyn.  Arealet A9 er avklart gjennom konsekvensutredning i 
kommuneplanens arealdel. For øvrig er kystnære fiskeridata allerede lagt inn i arealplankartet, 
slik de framkommer av Fiskeridirektoratets karttjeneste. 
 
I klagen viser de for øvrig til at tildelingen av grønne konsesjoner fortsatt er under 
klagebehandling i Nærings- og fiskeridepartementet, og til Lerøy Auroras aktivitet i Karlsøy 
kommune. De minner også om at i arealplanprosessen var de med på å trekke tilbake 10 
tidligere akvakulturområder, jf. Kystsoneplan for Karlsøy kommune 2003 - 2012, samtidig 
som de foreslo 4 nye. Av disse 4 ble kun 2 vedtatt, der Mjønes er en av dem. 
 
 
Vedlegg: 
Lovlighetsklage fra møte 05.11.14. 
Fra Lerøy Aurora, datert 24.10.14: Innsigelse på vedtak om midlertidig forbud mot tiltak, 
omsøkt akvakulturlokalitet Mjønes. 

http://abo.rettsdata.no/browse.aspx?sDest=gRT19771069
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INTERKOMMUNALT LANDBRUKSSAMARBEID 
 
 
Saksbehandler:  May-Jorunn Corneliussen Arkiv: 026   
Arkivsaksnr.: 14/628   
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
146/14 Formannskapet 20.08.2014 
101/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
Rådmannens innstilling: 

1. Karlsøy kommune slutter seg til det interkommunale landbrukskontoret, 
Tromsøregionens landbruksforvaltning, med kommunene Balsfjord, Tromsø og 
Storfjord, der Balsfjord er vertskommune. Avtalen gjelder fra 01.01.15. 

2. Karlsøy kommune finansierer kostnadene tilsvarende 0,4 årsverk. Kommunen 
benytter eksisterende hjemmel innen jordbruk ved å inngå i samarbeidet. 

3. Karlsøy kommune går inn i det interkommunale samarbeidet om 
Tromsøregionens landbruksfovaltning ut fra de vilkår som er lagt til grunn for 
samarbeidet, og som allerede er vedtatt i de øvrige kommunene. 

4. Rådmannen ivaretar og følger opp avtaleforholdet knyttet til organisering og 
samarbeid, det gjelder også for tilstedeværelse i Karlsøy med eventuelle 
kontordager og møter, kontaktperson, etc. 

 
 
Behandling/vedtak i Formannskapet den 20.08.2014 sak 146/14 
 
Behandling: 
Enstemmig som innstillingen. 
Vedtak: 

1. Karlsøy kommune ønsker å inngå forpliktende samarbeid om felles 
landbrukskontor med Balsfjord, Tromsø og eventuelt Storfjord. 

2. Rådmannen får fullmakt til å forhandle fram avtale. 
3. Avtaleforslag skal godkjennes av kommunestyret. 

 
 
 
Saksutredning: 
Viser til tidligere vedtak i saken, formannskapssak 146/14. 
  
Etter at vår landbruksfaglige medarbeider gikk av med pensjon i begynnelsen av august, har vi 
begynt å få erfaring med omfanget av lovpålagte oppgaver knyttet til dette saksområdet. 
 
Vi har også vært på befaring i Balsfjord og hatt samtale med rådmann og fagleder landbruk 
der. Deretter har vi fått tilgang til en avtale mellom kommunene Storfjord og Balsfjord, der 
Storfjord har kjøpt en rekke landbruksfaglige tjenester fra nabokommunen Balsfjord over en 
periode på 1 ½ år.  
Nå har Storfjord gått inn i det nye felleskontoret som er opprettet fra 1. desember, 
Tromsøregionens landbruksforvaltning, viser til vedtak.  
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Viser også til markering av åpning av Tromsøregionens landbruksforvaltning: 
http://www.balsfjord.kommune.no/nytt-landbrukskontor.5634176-49621.html 
 
Utgangspunktet for de oppgavene som Karlsøy kommune ønsker med i dette interkommunale 
samarbeidet, og hvor stor stillingsandel de utgjør, har vi hentet fra den nevnte 
samarbeidsavtalen mellom Storfjord og Balsfjord.  
 
Følgende landbruksoppgaver ønsker vi å legge til Tromsøregionens landbruksforvaltning: 
 

1. Tilskuddssaker i jordbruket: 
a. Produksjonstilskudd 
b. Regionalt miljøprogram (RMP) 
c. Avløsertilskudd ved sykdom 
d. SMIL – Spesielle miljøtiltak i landbruket 
e. Oppdatering av Landbruksregisteret og gårdskart 

 
2. Lovsaker 

a. Jordlovssaker – Hjelp til avklaring i vanskelige saker 
b. Konsesjonssaker 
c. Forpaktningsloven 

 
3. Skogbrukssaker etter behov. 

 
4.  Førstelinje for Innovasjon Norge 

a. Lån og tilskudd til bruksutbygging/tilleggsnæring 
b. Takst av eiendom og kredittvurdering 
c. Utbetalinger av lån og tilskudd og tilse at utbetalinger samsvarer med 

byggeforløpet 
d. Ferdiggodkjenning 

 
 
Til utføring av disse oppgaver vil Karlsøy kommunes bidrag til Tromsøregionens 
landbruksforvaltning utgjøre et avtalt beløp tilsvarende 0,4 stilling. 
 
De oppgavene Karlsøy kommune ser at vi kan ta sjøl er: 

• Jordlovssaker – Enkle saker 
• Egenerklæring om konsesjonsfrihet – vurdering om det er landbrukseiendom og om 

det er deling av driftsenhet 
• Viltforvaltning inklusiv saksbehandling til viltnemnda. 
• Ha kontaktperson mellom Tromsøregionens landbruksforvaltning og bøndene i 

Karlsøy. 
 
 
Bakgrunn, utdrag fra saksframlegg til formannskapet 20.08.14: 
(Nye momenter framkommer i parentes.) 
Balsfjord og Tromsø kommuner har inngått et forpliktende samarbeid om felles 
landbrukskontor etter vertskommuneprinsippet. I dette ligger at Balsfjord er vertskommune og 
at det felles landbrukskontoret skal ligge der. Oppstart av det felles landbrukskontoret 
(Tromsøregionens landbruksforvaltning) ble utsatt til 01.12.2014. 
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Karlsøy og Storfjord kommuner ble invitert med i dette samarbeidet etter egne initiativ. 
Storfjord hadde allerede et samarbeid med Balsfjord om felles landbrukstjenester, det vil si at 
Balsfjord håndterte landbruksfaglige oppgaver for Storfjord. (Storfjord kommunestyre gjorde 
vedtak 08.10.14 om å slutte seg til Tromsøregionens landbruksforvaltning.) 
 
Hvilke landbruksrelaterte oppgaver som kontoret eventuelt skal utføre for Karlsøy kommune 
må bli ett av temaene i ei avtaleforhandling. Et annet tema er kostnadsfordeling, jf. punkt 2 og 
3 i avtalen mellom Balsfjord og Tromsø. 
 
Regionrådet for Tromsøregionen tok allerede i 2010 initiativ til en utredning om 
landbruksforvaltning i regionen. Karlsøy kommunestyre sluttet seg til tilrådningen i denne 
utredningen i sitt møte 11.05.11. Saken ble lagt på is etter kommunevalget samme høst, men 
ble på nytt tatt opp av regionrådet høsten 2013, men da som et samarbeid kun mellom 
kommunene Tromsø og Balsfjord. 
 
I regionrådets vedtak fra 2013 heter det: 
1. Regionrådet anbefaler sterkt at man etablerer et interkommunalt landbrukskontor, med 

lokalisering til Storsteinnes. 

2. Regionrådet ber om at det utarbeides et forslag til intensjonsavtale som behandles i de 

respektive kommunestyrer i løpet av høsten 2013. 

 

Dette vedtaket i regionrådet kom etter at ei arbeidsgruppe bestående av 4 personer, 2 fra 
Tromsø og 2 fra Balsfjord, i januar 2013 fikk i oppdrag å vurdere ulike modeller for et 
formalisert samarbeid om skog- og landbruksforvaltning mellom de to kommunene.  
I oppdragsbeskrivelsen til arbeidsgruppa er tatt med: Karlsøy kommune inviteres med i 

prosessen. 

Det framkommer imidlertid av en e-post fra rådmannen i Karlsøy 22.11.2013 at Karlsøy ikke 
var blitt tatt med i den forutgående prosessen, og rådmannen ber da om at Karlsøy blir invitert 
med i dette samarbeidet. 
 
Vurdering: 
Det anbefales at Karlsøy går inn i dette samarbeidet snarest, fortrinnsvis fra årsskiftet 2014 – 
2015. Karlsøy kommunes andel kan være forholdsvis 0,4 stilling, som er et minimum for å 
delta i dette samarbeidet. Fullmakt til å følge opp samarbeidsavtalen legges til rådmannen. 
 
Vedlegg: 
E-post fra Balsfjord kommune 25.07.14: Felles landbrukskontor, vedlagt vedtak. 
Avtale mellom Balsfjord kommune og Storfjord kommune, datert 03.06.13. 
Fra Storfjord kommune, datert 13.10.14: Melding om vedtak. 
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HØRING: MELDING TIL STORTINGET OM VEKST I NORSK LAKSE- OG 
ØRRETOPPDRETT 
 
 
Saksbehandler:  May-Jorunn Corneliussen Arkiv: U43   
Arkivsaksnr.: 14/959   
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
102/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
Rådmannens innstilling: 
 
 
 
Saksutredning: 
NFKK – Nettverk for fjord- og kystkommuner informerer i en e-post til sine 
medlemskommuner om saken som de har fått på høring: 

 

NFKK har i dag mottatt høringsbrev om melding til Stortinget om vekst i norsk lakse- 

og ørretoppdrett.  

Hovedmålet med meldingen er å drøfte hvordan Norge kan øke verdiskapingen ved å 

fremme en forutsigbar politikk for kapasitetsvekst.  

 

Elementene er blant annet:  
- På hvilket miljømessig grunnlag det kan foretas endringer i produksjonskapasiteten.  
- Hvordan forutsigbarhet i regulering av havbruksnæringens produksjonskapasitet 

kan oppnås.  
- Hvilke objektive kriterier som skal legges til grunn ved endringer i 

produksjonskapasiteten.  
- Fordeling mellom økt kapasitet på eksisterende tillatelser og nye tillatelser ved 

endringer i produksjonskapasiteten.  
 

NFKK vil forberede et høringssvar i denne saken og oppfordrer medlemmene til å 

følge opp lokalt i tillegg. En sentral sak i denne høringen er selvsagt arealavgift.  

 
 
Hele høringsdokumentet er på 76 sider. Link til dokumentet fins på følgende nettside: 
 
http://kystnettverk.no/nyhetsarkiv/horingsnotat_om_melding_til_stortinget_om_vekst_i_norsk
_laks_og_orretoppdrett/ 
 
Vurdering: 
I følge høringsbrevet fra nærings- og fiskeridepartementet er ikke kommunene høringsparter i 
denne omgang. Karlsøy kommune bør derfor sende høringsuttalelsen til NFKK. 
 
Vedlegg: 
Fra Nærings- og fiskeridepartementet, datert 07.11.14: Høringsnotat om melding til Stortinget 
om vekst i norsk lakse- og ørretoppdrett. 

http://kystnettverk.no/nyhetsarkiv/horingsnotat_om_melding_til_stortinget_om_vekst_i_norsk_laks_og_orretoppdrett/
http://kystnettverk.no/nyhetsarkiv/horingsnotat_om_melding_til_stortinget_om_vekst_i_norsk_laks_og_orretoppdrett/
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REFERATSAKER 
 
 
Saksbehandler:  Gunn Marit Andersen  Opsal  Arkiv: 033   
Arkivsaksnr.: 14/968   
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
103/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
Rådmannens innstilling: 
Referatsakene tas til etterretning. 
 
 
Saksutredning: 
Sak nr. 1: 
Fra: Formannskapet 
Vedr: Aksjesalg Hurtigruten ASA 
 
Sak nr. 2: 
Fra: Karlsøy Senterparti 
Vedr: Spørsmål vedr. barnevern 
 
Sak nr. 3: 
Fra:  Helse- og sosialsjefen 
Vedr: Svar på spørsmål om barnevern fra Karlsøy Senterparti 
 
Sak nr. 4: 
Fra: Karlsøy Senterpartiet 
Vedr: Spørsmål vedr. navn på veier   
 
Sak nr. 5: 
Fra: Enhetsleder plan- og utvikling 
Vedr: Svar på spørsmål vedr. navn på veier 
 


